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KALLELSE 
14 maj 2024 

 
Tid Ärenden Föredragande/ 

svarar på frågor 
8.30 1.  Systemval för fastighetsnära insamling 

 
Dnr 
2024/000104   

Inger Olofsson 

 2.  Medborgarförslag från Annabell Hellgren om 
återbrukscontainer "ge och ta" på Starrbergets 
ÅVC 
 

Dnr 
2023/000041   

Inger Olofsson 

 3.  Motion från Hans-Inge Smetana, KD, om 
öppettider på återvinningscentralen på Starrberget 
 

Dnr 
2023/000079   

Inger Olofsson 

 4.  Revisionsgranskning av miljö och hållbarhet 
 

Dnr 
2024/000049   

Frida Hallgren 

 5.  Grundläggande granskning av kommunstyrelsen 
2023 
 

Dnr 
2024/000101   

 

9.20 6.  Revisionsgranskning av bokslut/årsredovisning 
2023  
 

Dnr 
2024/000100   

Henrik Olofsson 

 7.  Revidering av finanspolicy för Vännäs kommun 
 

Dnr 
2024/000082   

 

9.45  Kaffepaus   

10.00 8.  Redovisning av anmälda skador, tillbud och 
avvikelser under 2023 
 

Dnr 
2024/000107   

Malin Eklund 

 9.  Uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 
i Vännäs kommun år 2023 - resultat samt 
handlingsplan för år 2024. 
 

Dnr 
2024/000106   

Malin Eklund 

 10.  Digitaliseringsstrategi för Vännäs kommun  
 

Dnr 
2024/000090   

 

 11.  Motion från Hans-Inge Smetana, KD, m.fl. om 
strategi för kommunens förhållningssätt till AI 
(artificiell intelligens) 
 

Dnr 
2023/000191   

 



 

Tid Ärenden Föredragande/ 
svarar på frågor 

 12.  Utredningsdirektiv angående 
vattentäkt/reservvattentäkt Vännäs  
 

Dnr 
2024/000098   

 

10.40 13.  KS uppsiktsplikt/internkontroll över 
verksamhetsområde VA 
 

Dnr 
2024/000004   

Ola Andersson 

11.05 14.  KS uppsiktsplikt/internkontroll över 
verksamhetsområde samhällsplanering/bostäder 
 

Dnr 
2024/000005   

Carola Nordlöf 

11.30 15.  Nybyggnation av brandstation 
 

Dnr 
2024/000105   

Roger Westerlund 
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KSAU § 45 Dnr 2024/000104 
 
Systemval för fastighetsnära insamling 
 
Ärende 
Den 1 januari 2024 fick kommunerna ta över insamlingsansvaret för 
förpackningar och från 2027 ska kommunerna erbjuda fastighetsnära 
insamling (FNI) för småhus och fritidshus.  
 
Vännäs kommun tillsammans med Bjurholm, Nordmaling, Robertsfors, 
Umeå, Vindeln och Örnsköldsviks kommuner, fortsättningsvis kallat 
Umeåregionen, samverkar på olika sätt inom avfallshantering och har valt 
att förbereda övertagandet av insamlingsansvaret för förpackningar genom 
att börja med pappers- och plastförpackningar och följa utredningen 
avseende metall- och glasförpackningar. 
 
Beslut behöver tas om om vilken systemlösning som ska införas i Vännäs 
kommun. Samma typ av insamlingssystem förutsätts komma att tillämpas i 
alla kommunerna i Umeåregionen efter 2027, men i praktiken krävs ett 
politiskt beslut i varje kommun. Vid en sammanvägning av de olika 
alternativens fördelar då det gäller service, miljö, ekonomi och arbetsmiljö 
finner utredningen att systemval med insamling av papper- och 
plastförpackningar i separata kärl är det bästa alternativet. Detta innebär att 
befintliga kärl för mat- och restavfall blir kvar och två kärl till ställs ut på 
fastigheten. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-05, Inger Olofsson. 
Rapport: Insamling av avfall i Umeåregionen, genomförd av    Miljö & 
Avfallsbyrån, daterat 2023-05-09. 
Omvärldsanalys om framtida förpackningsmängder och material. 
Omvärldsbevakning andra kommuners systemval. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
 Systemval för fastighetsnära insamling av papper- och 

plastförpackningar införs där insamling sker  i separata kärl för 
respektive fraktion. 

 Beslut om systemval för fastighetsnära insamling beträffande 
förpackningar av metall och glas utreds vidare med hänsyn till utveckling 
av fordon och behållare samt eventuell förändring av lagstiftning.  

 Kommunstyrelsen hålls löpande uppdaterad på utvecklingen som sker 
inom området. 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 
_____ 
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KSAU § 46 Dnr 2023/000041 
 
Medborgarförslag från Annabell Hellgren om återbrukscontainer 
"ge och ta" på Starrbergets ÅVC 
 
Ärende 
Annabell Hellgren har den 11 januari 2023 skickat in ett medborgarförslag 
om en återbrukscontainer på Starrberget, där invånare kan lämna saker de 
inte längre vill ha, och som andra kan ta, gratis. Kommunfullmäktige 
beslutade att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen.  
 
Förvaltningen har nu utrett förslaget och föreslår att det avslås utifrån den 
möjlighet som redan finns om att lämna saker till Returcentrum och 
Fritidsbanken på ÅVC. Det upplevs fungera väl och bidrar till att både 
Returcentrum och Fritidsbanken får in saker som kan lånas ut eller 
återbrukas och som antingen säljs eller återanvänds på annat sätt. Utöver 
detta utreder avdelningen möjligheten att hämta och lämna 
återanvändningsbart bygg- och rivningsmaterial som t.ex. tegelstenar, 
trädgårdsplattor, trä, fönster etc.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-05-01, Inger Olofsson  
Protokoll kommunfullmäktige, 2023-02-27, § 12 
Medborgarförslag från Annabell Hellgren, 2023-01-11 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Medborgarförslaget ”Ge och Ta på Starberget ÅVC” avslås. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 47 Dnr 2023/000079 
 
Motion från Hans-Inge Smetana, KD, om öppettider på 
återvinningscentralen på Starrberget 
 
Ärende 
Hans-Inge Smetana, KD, och Elisabeth Essebro, KD, lämnade den 17 april 
2023 in en motion om att utreda och införa ÅVC plus - en självservice 
utanför bemannade öppettider på återvinningscentralen. 
Kommunfullmäktige beslutade att kommunstyrelsen skulle utreda den.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har nu utrett motionen och sammanfattar 
utredningen med att det på sikt kan bli aktuellt i Vännäs, då allt fler 
kommuner inför detta. Förvaltningen ser dock att mer utredning behövs, 
både av de praktiska hanteringsfrågorna och kostnaderna, samt även 
möjligheten att ta del av fler kommuners erfarenheter. Därför föreslår 
förvaltningen avslag på delen om att införa ÅVC plus i dagsläget, men bifall 
till att utreda frågan vidare för framtida ställningstagande.   
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-05-01, Inger Olofsson 
Protokoll kommunfullmäktige, 2023-04-17, § 34 
Motion, Hans-Inge Smetana, KD, m.fl., 2023-04-17 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Del ett i motionen, att vidare utreda möjligheten att införa ÅVC plus på 
Starrberget, bifalls. Efter utredningen ges kommunstyrelsen rätt att besluta 
om eventuellt införande.  
 
Del två i motionen, att i dagsläget besluta om införande av AVC plus, avslås.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 
_____ 
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KSAU § 48 Dnr 2024/000049 
 
Revisionsgranskning av miljö och hållbarhet 
 
Ärende 
Revisionen har genomfört en granskning av arbetet med miljö och 
hållbarhet i Vännäs kommun. Syftet med granskningen var att bedöma om 
kommunstyrelsen, nämnder och bolagsstyrelser har säkerställt en 
ändamålsenlig styrning med tillräcklig intern kontroll utifrån fullmäktiges 
beslut och styrdokument med bärighet på kommunens miljöarbete. 
 
Revisionens sammanfattande bedömning är att kommunstyrelse och 
nämnder har följt upp miljöarbetet på ett i allt väsentligt ändamålsenligt 
sätt. Granskningen visar att kommunstyrelse och nämnder följer upp målen 
i ordinarie verksamhetsuppföljning, men inte gör någon återkommande 
samlad uppföljning av miljöarbetet. 
Revisionen lämnar ett antal rekommendationer till kommunstyrelsen som 
bland annat är att tydliggöra hur arbetet ska organiseras, stärka sin styrning 
och prioritering samt återkommande skapa en överblick av kommunens 
miljöarbete. Ytterligare rekommendationer som framförs är att 
återkommande följa upp hur kommunen ligger till i förhållande till sina 
prioriteringar och mål samt säkerställa att nämnderna och bolag deltar i 
utvecklingen av kommunens miljöarbete.  
 
Förvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande över 
granskningsrapporten. Yttrandet utgör ett svar för kommunstyrelsen samt 
samtliga nämnder.  
 
Beslutsunderlag 
Förslag till yttrande, 2024-05-06 
Tjänsteskrivelse Frida Hallgren, 2024-05-03 
Granskningsrapport av miljö och hållbarhet, 2024-01-29 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Förslaget till yttrande antas och översänds till revisionen.  
 
Förvaltningen uppdras ta fram ett förslag till miljö- och klimatprogram för 
Vännäs kommun samt ett årshjul för kommunstyrelsens, nämndernas och 
bolagens arbete med miljö- och klimatfrågor. Uppdraget ska redovisas 
under hösten 2024.  
 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 49 Dnr 2024/000101 
 
Grundläggande granskning av kommunstyrelsen 2023 
 
Ärende 
Revisionen anger i sin granskning att de årligen ska granska all verksamhet 
som bedrivs inom nämndernas verksamhetsområde i den omfattning som 
följer av god revisionssed. Den grundläggande granskning av 
kommunstyrelsen är en del av den årliga granskningen. Granskningen är 
inriktad på att översiktligt bedöma måluppfyllelsen samt om styrelsen har 
en tillräcklig styrning och kontroll för att leva upp till mål, beslut och 
föreskrifter för 2023. 
 
Revisionens sammanfattande bedömning är att kommunstyrelsen 
säkerställt att verksamheten skötts på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen 
är tillräcklig. Revisionen lämnar inga förslag till förbättringsåtgärder.   
 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till yttrande av 
revisionsgranskningen.  
 
Beslutsunderlag 
Förslag till yttrande på grundläggande granskning 
Revisionens grundläggande granskning av kommunstyrelsen 2023 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Förslaget till yttrande antas och översänds till revisionen.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 50 Dnr 2024/000100 
 
Revisionsgranskning av bokslut/årsredovisning 2023  
 
Ärende 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna genomfört en 
granskning av Vännäs kommuns årsredovisning 2023. Kommunstyrelsen 
har tagit del av rapporten och instämmer i de iakttagelser och 
rekommendationer som beskrivs.  
 
Revisionens sammanfattande bedömning är att årsredovisningen har 
upprättats i enlighet med lagen om kommunal bokföring och redovisning 
(LKBR) och rekommendationer från rådet för kommunal redovisning 
(RKR). Årsredovisningen ger en i alla väsentliga avseenden en rättvisande 
bild av kommunens finansiella ställning per 31 december 2023, dess 
finansiella resultat och kassaflöde för året.  
 
Rapporten lyfter fram ett antal iakttagelser med åtföljande 
rekommendationer. Kommunstyrelsen avser att följa samtliga 
rekommendationer men särskilt att Wendenes AB inkluderas i de 
sammanställda räkenskaperna. Kommunen äger 49% vilket innebär en 
väsentlig ökning av koncernens balansomslutning. Kommunstyrelsen avser 
att inkludera Wendenes AB i samband med årsredovisningen 2024.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-05-02, Henrik Olofsson 
Förslag till Yttrande över revisionsgranskning av Vännäs kommuns 
årsredovisning 2023 
Rapport över granskning av årsredovisning Vännäs -23 
Rapport balanskrav och god ekonomisk hushållning, Vännäs -23 
Det sakkunniga biträdets yttrande Vännäs 2023 
Revisorernas redogörelse – 23 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Förslag till yttrande fastställs och översänds till revisorerna. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 51 Dnr 2024/000082 
 
Revidering av finanspolicy för Vännäs kommun 
 
Ärende 
Enligt kommunallagen ska fullmäktige fatta beslut om riktlinjer för 
medelsförvaltningen. Fullmäktige ska även besluta om riktlinjer för 
förvaltningen av pensionsmedel och uppföljningen av dessa. Kommunen har 
en finanspolicy för medelsförvaltning och pensionsmedel, beslutad 2023-10-
16, där det framgår att en dynamisk portföljstrategi ska användas för 
förvaltningen av kommunens pensionsmedel.  
 
Den dynamiska strategin som beskrevs innehöll specificerade krav gällande 
exempelvis utformningen av säkerhetsgolvet, vilket gör att finansiella 
institutioner har svårt att uppfylla dem. Genom att skapa mer generella 
skrivningar kring säkerhetsgolvet kan alltså fler anbudsgivare förväntas. 
Revideringen av finanspolicyn är en mindre justering som inte påverkar 
strategi eller risknivå. Det gör att kommunstyrelsen kan besluta om den 
reviderade finanspolicyn. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, Henrik Olofsson, 2024-05-03 
Finanspolicy för Vännäs kommun 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Den reviderade finanspolicyn antas och ersätter tidigare antagen 
finanspolicy (KF 2023-10-16, § 73).  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 52 Dnr 2024/000107 
 
Redovisning av anmälda skador, tillbud och avvikelser under 
2023 
 
Ärende 
Vännäs kommun har skyldighet, som en del i det systematiska 
arbetsmiljöarbetet, att varje år sammanställa och följa upp antal 
inrapporterade arbetsskador och tillbud i kommunen. 
Kommunstyrelsen har det övergripande arbetsmiljöansvaret och ska därför 
ta del av antal anmälda arbetsskador och tillbud samt vilka åtgärder som de 
olika förvaltningarna genomfört och planerar på kort och på lång sikt. 
 
I sammanställningen redovisas arbetsskador, tillbud, avvikelser samt 
åtgärder för år 2023, för hela kommunen.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-04-22, Malin Eklund 
Sammanställning av arbetsskador, tillbud och avvikelser 2023 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Informationen läggs till handlingarna.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 53 Dnr 2024/000106 
 
Uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet i Vännäs 
kommun år 2023 - resultat samt handlingsplan för år 2024. 
 
Ärende 
I Vännäs kommun betraktas god hälsa och arbetsglädje som en tillgång. 
Systematiskt arbetsmiljöarbete är ett naturligt arbetssätt för att skapa säkra 
och trygga arbetsmiljöer där medarbetare trivs. Det systematiska 
arbetsmiljöarbetet ska bedrivas fortlöpande och långsiktigt med kunskap 
om att ohälsa drabbar kvinnor och män olika. 
 
Enligt föreskrifterna om systematiskt arbetsmiljöarbete (AFS?2001:1) ska 
arbetsgivaren följa upp det systematiska arbetsmiljöarbetet en gång per år. 
Syftet är att det egna arbetsmiljöarbetet ska granskas och motsvara de krav 
som finns i föreskrifterna om systematiskt arbetsmiljöarbete. Om det vid 
uppföljningen framkommer brister i arbetsmiljöarbetet ska det åtgärdas. 
Resultatet av uppföljningen är en återblick av hur kommunen arbetat under 
det gångna året samt ett underlag för arbetsmiljöarbete kommande år.   
 
I sammanställningen redovisas resultat av den årliga uppföljningen av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet för 2023 och handlingsplan för 2024 för 
hela kommunens verksamhet.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-04-22, Malin Eklund 
Sammanställning av årlig uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet i Vännäs kommun 2023 med handlingsplan 2024 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Informationen läggs till handlingarna.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 54 Dnr 2024/000090 
 
Digitaliseringsstrategi för Vännäs kommun  
 
Ärende 
Kommuner står inför betydande samhällsutmaningar. Frågor som 
finansiering och kompetensförsörjning blir alltmer utmanande samtidigt 
som kommunen måste upprätthålla kvalitet i verksamheten och klara 
investeringsbehoven. Digitaliseringen pekas ut som en av de viktigaste 
åtgärderna för att säkerställa en hållbar framtid för välfärden.  
 
Regeringskansliet har tagit fram en nationell digitaliseringsstrategi som 
syftar till att tydliggöra och stärka arbetet med att uppnå det av riksdagen 
beslutade målet att Sverige ska vara bäst i världen på att använda 
digitaliseringens möjligheter. Region Västerbotten har i sin tur arbetat fram 
en regional digitaliseringsstrategi som likt den nationella strategin utgår 
ifrån det nationella målet. För att Vännäs kommun ska kunna stärka sin 
förmåga till, och dra nytta av digitalisering har ett förslag till en 
digitaliseringsstrategi för Vännäs kommun arbetats fram. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-04-22, Anneli Björklund, Elsa Nyström  
Förslag till digitaliseringsstrategi för Vännäs kommun  
Regional digitaliseringsstrategi, Region Västerbotten  
Nationell digitaliseringsstrategi, Regeringskansliet  
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Förslaget till digitaliseringsstrategi för Vännäs kommun antas att gälla från 
beslutsdatum till och med den 31 december 2030.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 55 Dnr 2023/000191 
 
Motion från Hans-Inge Smetana, KD, m.fl. om strategi för 
kommunens förhållningssätt till AI (artificiell intelligens) 
 
Ärende 
Den 16 oktober 2023 inkom Hans-Inge Smetana, KD, Elisabeth Essebro, 
KD, Martin Hermansson, KD, och Sandra Bingebo, KD, med en motion där 
de föreslår att kommunfullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta 
fram en samlad strategi för hur kommunen ska förhålla sig till AI. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har nu utrett ärendet och föreslår att 
motionen avslås bland annat utifrån att en digitaliseringsstrategi för 
kommunen är framtagen, att gälla till och med 2030. Förvaltningen anser 
utifrån Vännäs kommuns nuläge och förutsättningar så täcker 
digitaliseringsstrategin behovet av styrning av, för och mot AI de kommande 
6 åren. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-04-05, Anneli Björklund, Elsa Nyström  
Förslag till digitaliseringsstrategi för Vännäs kommun 2024–2030 
Protokoll kommunfullmäktige 2023-10-16, § 81 
Motion 2023-10-16, Hans-Inge Smetana, KD, m.fl. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Motionen avslås.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 
_____ 
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KSAU § 56 Dnr 2024/000098 
 
Utredningsdirektiv angående vattentäkt/reservvattentäkt Vännäs  
 
Ärende 
Med anledning av Vakins pågående arbetet med att utreda vattentäkt i 
Vännäs kommun har gruppledarna i Vännäs kommun samlats för att 
diskutera vilka egna utredningar kommunen bör starta upp.  
 
Gruppledarna föreslog att följande delar bör utredas mer:  
 
 Statusbedömning Vännäs befintliga vattenverk (skick, investeringsbehov 

m.m.) och övergripande bedömning om vilka renoveringar behövs de 
närmaste 10-20 åren, oavsett om kommunen samarbetar eller inte med 
Vakin.  

 Ulriksdal: vad är kostnadsbilden för att fortsätta utreda Ulriksdal och 
även kostnadsbilden för att det ska fungera som vattentäkt, övergripande 
bedömning av investeringsbehov ex. kopplat till infrastruktur/teknik.  

 Utreda om ytvatten kan fungera som reservvatten 
 Om/hur kan det gamla vattenverket aktiveras för att hantera reservvatten 

(via ytvatten).  
 
Uppdraget bör fastställas av kommunstyrelsen i och med att det också bör 
åtföljas av budgetramar för förvaltningen att förhålla sig till.  
 
Beslutsunderlag 
Sammanfattning av gruppledarnas diskussion, Karolina Johansson, 2024-
04-29 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar inget förslag till beslut.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen  
_____ 
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KSAU § 57 Dnr 2024/000004 
 
KS uppsiktsplikt/internkontroll över verksamhetsområde VA 
 
Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för hela kommunens utveckling och 
ekonomiska ställning. Kommunstyrelsen ska även på uppdrag av 
kommunfullmäktige övervaka att de av fullmäktige fastställda målen och 
planerna för verksamheten och ekonomin efterlevs.  
 
Kommunstyrelsen har flera egna verksamhetsområden som nämnden 
ansvarar för. Som en del av internkontrollen över dessa verksamheter 
genomförs uppföljning enligt ett årshjul. Uppföljning sker i vissa fall till hela 
kommunstyrelsen, och i andra fall till kommunstyrelsens arbetsutskott.  
 
På kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 14 maj deltar VA-
ingenjör Ola Andersson för att ge en uppföljning av verksamheten för VA 
inom kommunen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Till protokollet noteras att arbetsutskottet, som en del av den interna 
kontrollen, har följt upp och informerat sig om VA-verksamheten. 
_____ 
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KSAU § 58 Dnr 2024/000005 
 
KS uppsiktsplikt/internkontroll över verksamhetsområde 
samhällsplanering/bostäder 
 
Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för hela kommunens utveckling och 
ekonomiska ställning. Kommunstyrelsen ska även på uppdrag av 
kommunfullmäktige övervaka att de av fullmäktige fastställda målen och 
planerna för verksamheten och ekonomin efterlevs.  
 
Kommunstyrelsen har flera egna verksamhetsområden som nämnden 
ansvarar för. Som en del av internkontrollen över dessa verksamheter 
genomförs uppföljning enligt ett årshjul. Uppföljning sker i vissa fall till hela 
kommunstyrelsen, och i andra fall till kommunstyrelsens arbetsutskott.  
 
På kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 14 maj deltar 
samhällsbyggnadsstrateg Carola Nordlöf för att ge en uppföljning av 
verksamheten samhällsplanering och bostäder.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Till protokollet noteras att arbetsutskottet, som en del i den interna 
kontrollen, har följt upp och informerat sig om verksamheten för 
samhällsplanering och bostäder.  
_____ 
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KSAU § 59 Dnr 2024/000105 
 
Nybyggnation av brandstation 
 
Ärende 
Räddningstjänsten i Vännäs Kommun har länge ansett att deras lokaler inte 
fullt ut är ändamålsenliga avseende funktion, tillgänglighet, geografiskt läge 
och storlek. Räddningstjänsten har gått igenom sitt lokalbehov och tagit 
fram vilka funktioner och ytor de vill inrymma i en ny brandstation. I dag 
har räddningstjänsten vissa fordon och material utplacerade på olika ställen 
i kommunen eftersom stationen är för liten. Detta medför extra mycket 
förberedelse, vid exempelvis extremväder, för att iordningsställa och serva 
fordon och hämta material. 
 
Den totala investeringen för en ny brandstation är beräknad till 52 mkr. 
Hyreskostnaden beräknas bli 2,6 mkr per år. Den nuvarande lokalhyran är 
700 tkr per år. Nämnden bedöms inte klara den ökade hyreskostnaden på 
1,9 mkr inom befintlig ram.  
 
Ärendet om ny brandstation aktualiseras även utifrån att Polismyndigheten 
planerat att utöka sin verksamhet i Vännäs Kommun men saknar lokaler för 
detta. Polisen vill använda befintliga lokaler att hyra under lång tid istället 
för nybyggnation. Polisen skulle då hyra hela fastigheten, inklusive den del 
som i dagsläget är brandstation.  
 
Beslutsunderlag 
Protokoll plan- och miljönämnden, 2024-04-29, § 28 
Tjänsteskrivelse 2024-04-19, Roger Westerberg 
Tjänsteskrivelse Mattias Forsström, Vännäs fastigheter 2024-03-25 
Bilaga 1 inplaceringsskiss 
Bilaga 2 utredning planritning 
Bilaga 3 Budgetkalkyl 
 
Plan- och miljönämndens förslag till beslut 
Plan- och miljönämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar om 
nybyggnation av brandstation med en bedömd budget på 52 mkr. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 
_____ 
 


